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Til medlemmerne af  
Det Lokale Uddannelsesudvalg for transportområdet 
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Referat af møde i det lokale uddannelsesudvalg 6. september 2023 
 
Til stede:  
  Henrik Steenberg 
  Flemming Kristensen 
  Dick Posborg Peters 
  Henrik Haarsløv 
  Andreas Ahlberg (elevrepræsentant) 
  Per Nørregaard 
  Karen Nørgaard 
  Anne Faurschou 
  Malene Hovmand Nissen 
  Karina Bai 
  Helle Steinmeier (Referent) 
 
   
Afbud fra:    
  Michael Friis 
  Jan Petersen 
  Jan Kristensen 
  Thomas Madsen  

  
 
Dagsorden 

 
1. Godkendelse af referatet fra sidst møde 
2. Bordet rundt 
3. Nyt fra uddannelsesområdet 
4. Eventuelt 
 
 
 
Formanden startede mødet med at spørge ind til et hængeparti fra sidste møde. 
Valget af næstformand. 
 
Det blev aftalt, at sekretariatet indkaldte A-siden til det drøftelse og en indstilling 
inden næste møde i udvalget. 
 
 
1. Godkendelse af referatet fra sidste møde 
 
Godkendt. 
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2. Bordet rundt 
 
Dick Posborg Peters fra BMS oplyste, at der i denne uge afholdes første møde i et 
nyoprettet uddannelsesudvalg i firmaet. Mere information om dette på næste 
møde i december. 
 
BMS kommer op på i alt 5 lærlinge. 
 
Henrik Haarsløv fra CPH Lufthavn oplyste, at lufthavnen afventer ansættelse af 
ny direktør. Lufthavnen har et ønske om at forhøje antallet af lærlinge fra 6 til 9.  
 
Det har været svært at tiltrække arbejdskraft til lufthavnen efter Corona. Antallet 
af lærlinge afhænger også af antallet ubesatte stillinger, da der skal være folk til 
at give lærlingene en god uddannelse. 
 
Flemming Kristensen fra 3F oplyser, at ledighedstallet et det lavest i mange år. 
Der er stor mangle på chauffører. 
 
Henrik Steenberg fra 3F oplyser, at han, gennem TUR, de sidste 3 måneder har 
modtaget mange lærepladsgodkendelser. Henrik mener, det er et tegn på, at 
virksomhederne ikke kan få faglærte chauffører. 
 
Det blev drøftet hvordan vejlederne i folkeskolerne skulle blive bedre til at 
fremhæve erhvervsskolerne på lige fod med gymnasierne. Vejlederne kommer 
kun på banen, hvis eleven har udfordringer. Hovedstaden er særligt lavt 
repræsenteret i optagene. Mange forældre i hovedstadsområdet har en 
videregående uddannelse. 
 
 
3. Nyt fra uddannelsesområdet 
 
Regeringen har været lydhøre over for lærlingeoprøret. Erhvervsskolerne bliver 
tilført midler en størrelsesorden af 300 mio. kr. fra næste år stigende til 700 mio. 
kr. i 2030. 
 
Søgningen til erhvervsskolerne er 2500 elever hvert år. 20% af eleverne kommer 
direkte fra 9. eller 10. klasse. Resten kommer efter afbrud uddannelse, stoppet 
gymnasietid eller ufaglærte. 
 
I samarbejde med Copenhagen Skills afholder vi hvert år introduktion og 
brobygning for 4200 elever fra folkeskolen. 
 
På Transportområdet vil skolen lægge vægt på de ældre elever, da 80% af 
eleverne er personer med en studentereksamen eller personer, der er stoppet på 
gymnasiet. 
 
TEC har iværksat en ny kommunikationsstrategi, hvor kommunikationen bliver 
mere ”ungdomssprogligt”. 
 
Transports trepartstal ved afslutningen af januar-optaget er 19 vejgods og 7 
lager/logistik. Alle har uddannelsesaftaler. 
 
April-optagets tal er 4 elever på vejgods. Alle har uddannelsesaftaler. 10 elever 
lager og logistik. 5 har uddannelsesaftaler. 5 har tilsagn. 7 elever på lufthavn. 2 
har tilsagn. 
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I perioden april 2022 til april 2023 er der indgået 186 uddannelsesaftaler på 
vejgods. 13 på lufthavnen og 67 på lager og logistik. 
 
På AMU-området er TEC gået tilbage. Der er private aktører, der klarer sig rigtig 
godt. TEC har indgået et samarbejde med 16 andre skoler, hvor skolerne skal 
samarbejde for at kunne dække de store kunder i Danmark. 
 
Der mangler kursister og elever på lastbilsholdene. Derimod køres der med fyldte 
hold på kran, varebilscertifikatkurserne og vejen-som-arbejdsplads-kurserne. 
 
I denne tid kigger skolen indad og opkvalificerer underviserne ved føltjenester 
indenhus. 
 
Lagerafdelingen er i gang med planlægningen af 2024 på disponentuddannelsen. 
Der kigges ind i, hvorvidt uddannelsen kan overføres til AMU. 
 
Elevrepræsentant, Andreas Ahlberg vil gerne være ambassadør for uddannelsen. 
Der blev henvist til TURs ambassadørkorps. Formanden bærer navnet videre til 
TUR. 
 
Skolen har indgået et samarbejde med Boss Ladies-projektet, hvor netværket 
mødes i frokostpausen hver 3. tirsdag. 
 
4. Eventuelt 
 
Skills på Transportområdet afholdes i Roskilde i perioden 17. til 20. april 2024. 
 
 
 


